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5/25/77

TO: DIRECTOR, FBI (105-152711)
(S
FROM : SAC, SAN JUAN @5-51{1 (P)

susJecT: (ocELoT (3
1S-CUBA

Re San Juan teletype to Bureau May 2%:]1977.(:5:3

Enclosed for the Bureau are five copies of an
FD-302 reflecting interview of(fge subject on May 23) 1977. CsJ

Bureau is requested to forward two copies to SAC,
Miami.

When no response to questions (asked by CUIS in video-( S]]

tape session is furnished, source Janswered with generalities, =as
in guestions about life in Cuba under Batista,(@r with specific

information previously furnished to CUIS, such as participation in
1971 assassination attempt in Cuba CS:]
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TO: DIRECTOR, FBI (105-152711) -
FROM : SAC, SAN JU&N(?55-5E41 (P)
5
SUBJECT : (?chOszﬁn
_ “Is-CUBK

Re San Juan teletype to Bureauf May 2%3 1977. C 8D

Enclosed for the Bureau are five copies of an

~ FD-302 reflecting interview ofcgye subject on May 2@3 1077.C$ ]

Dureau is requested to forward two copies to SAC,
Miami., :

When no response to questions (@sked hy CUIS in video~C:5;3
tape session is furnished, source )answered with generalities, as
in questions about life in Cuba under Batista,ﬂg% with specific
information previously furnished to CUIS, such as participation in
1971 assassination attempt in Cuba?j[?f]
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2 REV. 1-27:70)

| :'FEDE:-iAa'.'a_ua-s:m ;:.-F ,i-;‘-.‘.\iESTiGATi:pi'E’. W

On \iay 23, 197" @ COnfl{.u..Iltlill SQurce ‘who has (SJ

s“p*‘OVlded rellcble forma n in the past)!was :Lnter'.rlevea by
-Spc(:lal_Agents._z the Feder Bureau of nvebtigatlon a

;v advised that.on(May 18, 1977, he pade a telephone call {from
Puerto Ricojto the {“uban Emba sy (in Mexico Cltv, Mexico
asked for The Vice Counsel. é_ource usad a préeviously{s ) ;
arranged statement concerning the status of a visa to signal .3,3
.’ the Embassy_ that he would be traveling toflexico City. Sourcef>~
7 Z(stated thatJthe secretary. who handled the. call in ‘the Cuban =« &

Emhassy@ppeereci not to mecognize the 51gn'11 ?and che simplycs‘j i
J.old hlm tl at the \’:we Cow;cll was not in the an‘massy., :

: n( May .19 1975 Ethe sourcitraveled from S'm Juan CSD
Puerto RlL o Miami, T;arl\la, via stern Airlines Fllght
: Numbe 938 Sourc a;rned in Miami ot approxinate Cs,j
and was me by hl‘-‘ ess partner, ANTONIO VECIANA. ource(.
Sadvised VECIANA th.at h was going ‘roée‘uco Cltyﬁ!}o meet
- Cuban Intelligence Service (CUIS) AventsCa’nd VECIANA gavec_s:.}
: hiﬁcopies of "Replica'" and "La _Verdad' newspapers to furnish
i to the CUIS. '@urce _-:and-'ME-CIANAjtraveled to the ”Rep]lca”C 2 g
newspaper office in-¥Miami and(there the soureces{met an 1nr.11v1aua1c5-3
by the name of ALLDEREGUIA, whol VECIANA had r—\'l‘ﬂler re orted (05
to the source\to ke WOI‘lxlIlE" for Cuban Intﬂlﬁlgence f Lj
A Bource advis€d that VECIANA now states thd-gi’tLle'{FGbIA is C
f‘_'-'=~ currently working for the Panamanian Government “Intelligence,
~While at. the "Replica'" office, Ct_he source )met wiith MAX LESNIK C‘SJ
' and ROGER REDONDO, -who accordmg toChe sol.rma are both E.S'Q
i employees of ”Repllca" nﬂ*vspaper Sy

e . % e ALL IN?OR!'E!‘IO'! CONTAINED
‘- ETRSEERED o 5 BEPEIN T8 UNCLASSTFIED BECERE .
h‘fempn. from GDu, opy "
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ELE -\i‘hl'le a1 the “Repl:.ca" newapa.per oi‘*‘lce Che source CSJ
. was tolégfhar one BERNARDO VELEZ,. who is reportedly ‘one of -

© JIMMY CARTER's- pecple,’ told MAX LESNIK ‘that he had been told

*ih'Wasggigfon that 'ALDEREGUIA was working for the Cuban Govern-

Lt O

©i v ment. ((Sourgg stated that)it appeared that ROGER REDONDO had {
. kﬂ-f.' u"to1d:i ANA Jabout ALDEREGUIA'g connéction with the Panamaian 5:3
ot : - Government. ([ Source stated.thai)REDONDO'was at one time a
. . Captain in-an anti-Batista organization kngwn as the_Segunda ' i
.4 . « Frente (8econd Front). CEource learned that JALDEREGUIA is C:S;J o
~ . % 7 o almost. always pre‘Pnt at the_”Repllca”'newspaper offlce in - @ i
'._}.y:p,”i'Mlaml Florida. : :

e MGat A 4T

i : : QFECIANA requmqued that the scurce tell the CUIS in C:S:)
TRl (igexlco City )that members of the Coordinacidn de Organizaciones(
: =3 evolucionarias Unidas (Coordination of United Revolutionary
Organizations) (CORU) frequently come to "The Little Havaana'
Welfare Office in Miami and that it is believed that CORU (fij

Mo astas

j : gets money from that office. (Source stated that RAFAEL
T -+ VILLAVERDE_ is currently 'in charge of that office. C§ICIANA(f
-4 . stated that\CORU members LEDO, CASTILL GASPAR "JIMENEZ and
NEEY | B OROZCO have been seen at that office. EE§C;ANA requested S:l
that the source also |tell the CUIS that he had heard that

~_ALDEREGUIA is curréntly working for the Panamanian Government .
' Cig addition, VECIANA asked the source to adv1§f]CUIS thathSZ}
1o recently ORLANDO ‘BOSCH was interviewed on a radio program

5 ' and he was encouraging act;E) against the Venezuelan Govern- -%j

g - ment. (Epurce was to further édvise the CUIS that BOSCH, who
: desired a speedy trial in Venezuela, had gotten word to CORU
i that if he did not get a trial soon that CORU would take action:
k and place a bomb zgainst some Venezuelan property. This
i - bomb would be designed to cause very.little damage and no
T _ “ dinjury to anyone. If the Venezuelan Government did not act
e with dispatch regarding a speedy trial for BOSCH, a second
5 - bomb would be placed by CORU which would cause con51derabl
& -damage tgo Venezuelan property. (Egurce stated that VECIANAC?S:)
: felt thaE)in light of the BOSCH trial matter, the Cubans might
. - attempt to get the Venezuelan Government to expedite that
gt trial. : .

e e T L AN L s,
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SECRET

_ Lo C%ourcé]travelﬂd from Miami, Florlda, toC&ex1co Clty,C:S:)

;"Mexicoz}v1a Aeronav eéaalrllnes Fllght #411 on May 1lJ 1977, C:{j

" Jeaving Migmi at 3 p.m. and arriving-at Mexico €itylat 5 p.m

[ Source waslmei by no one at the airpgort and went to his rocm,

: ,SG%‘ t t-heé:l Diplomatico)Hotel in\Mexico City.} At 7:20 pmgg

'sourtce Jtook one taxi to the middle oi~ town gnd then another %

the assigned meeting place with the CUIS.. [ Source stated ths [:5:1

this was a maneuver to avoid easy detection of where he v ;}

destined. [He stated that he\went to the Metro Stop, Koléﬁ)antis
‘saw people across the street. (He statad that hé]walkpd throuwhc.s
a tunnel and then returned to the center_of,the sidewalk where

“he was met by CARLOS,(whom He had previously met,) and another 393'

~“Cuban individual. ( Source stated that JCARLOS was wearing NES
dark . jacket, a blug T-shirt under the Jjacket, dark pants and Sl
carrying a mall handbag[ig whlch there was a gun. Sourme[fS:)

... .stated.that |the.other .Cuban was-a~white. male; approximately - = -

- .28 wears oid, weighing 150, X tall, zand having black hair
+(worn medium length-and parted on the right side which was
‘combed down. This individual who was referred to as RAUL, had
no sideburns, no mustache and was wearing white-rimmed glasses.
He was dressed with.a light jacket, white shirt with a collar,
and dark pants. RAUL, although ‘he did not smoke, often had a
black cigszsrette hclder in his smouth., He carried nothing in
his hands. (Source bellgved that]) CARLOS was the apparent readerCTSE]

Source advised_that his sister from Cuba, AMALIA duic3:)
traveIl tofMexico City|to be with the CUIS during their mpbt w1th
_sourc ource was Jtold by CARLOS that thew did not want
siste%jinvolveu in This affairs with the CUIS and, therefore,

did not come to meet him as was previously arl*angecgcsa

%,



 TSECRET Ty

ﬁi%ﬂﬁjgf;}wﬁ*ﬂkﬁ (?ource adv1sed théE)RAUL left CARLOS(énd the sourcé:)c:gj
- ~and went o pick up an apparently rented car a“short. distance

"i_. “ e aways (Source stated thatlthis car was ‘a 1975 light green two—c:5:3

(:5t)dcor Vaiiant. ((Source nmted what appeared to bé}car rental paoers in
RAUL! pOLnei‘.Wltn the works "Puerto Rieo!' as part of- the :
% M ¥ rental firm's namh..C§p0n~eﬂter1ng tire car=1pAHLOS stated - CTS:J
Lthat”they ‘did. @ Bt fo. wse a. Cunan:Embassy . Car. for. these-gy;g;
meets for.lﬂEnt¢;Jcafﬂen'reasons ‘Sourcestated that’ thev
traveled in the auvtomchile forci?proximately cne and Onet](:ij
v

alf hours and wen{ to a HotelfSan Miguel. in Pyebla Cit
He stated that they \iraveled oGt of Uex1co Cityjon the prressway(ik
~“Tand 1n[§ueb1 went offf atgggforma Aven proceeded two
w4 -~ " blocks and_then right for Two blocks. Sourov stated that C:

g the hotel(%an Blgueiﬁappeared.vefv sun deowry wid third claqs <i]
He  stated thai}tbe CUTS *had #@pparently rented two rooms
one ground ‘flaor” apd the otner on the.flrst floor
Room{?loz ?f,, : i s

« Upon+erntering the(@an Mlgueé]Hotcl the sour{é]meti:s:]
an whlte Cuban malefl who: was imtroduced to him ss|HECTOR. HFCTORC?S:B
0 . was approximately “4b years: of age, 5'6" tall, weighing 1835
'“Q' "~ pounds, having dark eyes and sllghtly grey, bluek hair; which
B -was combed straignt back. HECTOR wore no glasses and had no
mustache nor beard. 'SOUJ‘ézgj}ﬂerstood FLCTOR to be ja texev1s1on(?5~
.

- and videotape technicTaii: ARLOS told source thaf]HECTOR came CS§°
. from Cuha and: wolhed with CUIS in Cuba. /Upon entering the.
ground floor Ioom the source noted an automatic pistol lying
on the_bed .and ke ﬂﬂdﬁ?&iOOd that this pistol beTOnged to
HECTOR. \ "¢ ) - - .

Soufce-adﬁiﬁed that up fo this-point in conversation
with RAUL, the latter had talked a lot abcut the good times
that he recently had om a trip to the Soviet Union when he

-lf% -+ accompanied FIDEL CASTR® there. ' He stated that the Cuban
E © ° delegation enjoyed many.big parties in Russia and there was
1 ' an abundance of beer, wvedka and Russian women. RAUL felt.

. T that the Russian people loved FIDEL CASTRO. Source, stated
: P ..~ that while .enroute two the San Miguel Hotel, CARLOS advised
..-4: the source that JCRGE sends his regards to thb source. Source
- stated that JORGE s "Ti: General," who has previously met.
with- the source wn recesni meets'és ' ' F

I{ﬁﬁ'““”ﬁ%“‘__Ef3532313055' Pigé“ih_..
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: . In the ground floor rogm. or the Jotel . the. source:
_ ‘mét” another Cuban who was introduced . .to him as. S&ﬁmANA vSourpe‘;
‘-desér1bed him as & uulatto, who had . anro features 3,97 He 13
. is 5!8" tall, weighing approximately 160 pounds, 40 years of
~ . age -and, has black kinky hair. Source stated that SAhTANA
s works for the Cuban Embansy in Mexlco pltyu(?? B e

_ Whllp enroute to t"xe San '\{1guel Fotel ARLOS CSJ
- - mentionedyTo the Qou”céjthat the CUIS. had wanted{to make:a v
" videotape of .a contact with the source and to later show e
.w-thisl'only to: FIDEL CASTRO and other high-ranking Cuban == . v =i
" Governnment officials. [ Source agreed to this. Source noted

in the room that a vid€otape camera, which appeared to be a

Sony product, was mounted on a trlpod on a table and a
.. microphone placed just off to the side of the table. ' Source

"?_: . 'stated that the video machine was black and-white in color
bl and that understood the filming would also be in black
o A . and white. [:5 . _ ] :

(grlor to the v1de0tap1ng of bhe ‘source, there had (:Sf]

> been conversation concerning MANOLO RAY.' Source advised that Ehia
‘CARLOS told him that ‘while 'the source's sister was recently . .

““in Puerto-Rico during January, 1977, RAY had told her that

-+ he-was -.interested in'meeting the CUIS. RAY had stated at

‘that time that he would be sending a letter to the source's

sister in Cuba. Source understood that RAY would be making

a meet with the CUIS in the near future. Source stated that

it appeared that thae CUIS wanted no connection between the

source's sigster and RAY. Also, in conversati pricr to the

Videotapin%i}CARLOb advised the source_that h ad come from (:Q:]

Cuba to(Mefico City]on the evening offMay 1§3 1977, arriving

very late. ;

P . sufoe 3{2 _SECRET -

e o .=
T ';‘1& : . -\-‘.I 3
-

G

b
\'l
:
ey s
it
1
|
-
4,
%
!
)
W

T LT

S R TOOR 1 L RN, = W X

s S il




gnal g égourﬂn sdv1scd that pzlor to tne v:decuaplng, RAUL
and SAN”A left the room:- and apparentlv went upstairs to

_ Room 102 to sleep. ' Source .stated that he sat. alone at the

| b i table upon which’ the videotape machine ‘was mounted and CARLOS.
N asked him a list. of questions. hlq taping, in which three
reels were used, ‘iook cne hour and 25 mlnLtes Source was
~asked about his f?M]ly situation in:Cuba. bﬂfOre ‘FIDEL CASTRO
‘took over. He was asked about hlb thoughts on the Batista ﬂﬁj
Reglme in Cuba. He was asked to comment about his pres o
.family situaticn in and out of Cuba. He. was asked aon:ﬁcrscj
‘what political movemeuts he had been a member of, and He

LE

‘_“‘"'M-.’r""‘""-’""-".‘"-‘ -

o kS

responded with Alpha 66 and Escambrey. Cﬁpen guestioned about(:S;J

“"Alpha 66, the source told‘'the interviewer that in 1964)he
~had helpnd Cuban exiles and arms to pass through Puerfo Rico _
to Santo Domingo to be used against Cuba. QHP stated tha?CSJ
~during that year be had helped approximate 28 individua
and that all but four of those individuals had returned. He
. Stated that the other four who made it to Cuba were now in

.' ] 1y
mf'.. XA --..., ~

participation .inlan assassination attempt of- FIDEL CASTRO
~in Chile in 1971,(and the source did. e was asked 1Q CSJ
“comment on the ascaqs1nat10n of JOHN F. KENNEDY in 1963 and
abcut his contacts and knowledge of ANTCNIO VECIANA The
interviewer wanted to know VECIANA's position with the
Embassy in Bolivia in 1971. (He was asked to comment about(?5;3
a Mr, BLAIR and Mr. KAIL, wh& were reportedly employees of
the U.S. Embassy in Cuba during the takeover of the Cuban

"L Government by FIDEL CASTRO. The CUIS suspected these

:.; . _5,‘, :;:“
JERSETE TP Lo s

Agency and asked the source that if he knew where they are
L ak now and if he had ‘ever contacted them at the U.S. Embassy.
r " ‘Séurce was questioned about his participation 1§]anoth9r
assassination attempt of FIDEIL CASTRO which tooK place in
.1961 in Havana, Cupa. ( Source stated s.hda"l.'t that time,[ S s

" with a Bazooka He stated t aE]an apartment was rented on(fS

/! Missicn Street in _Havana, Cuba, by VECIANA's mother-in-law.
(gburce stated thaﬁ]they waited nine months for FIDEL LASTHO£3{)

to appear at a public gathering at the Cuban capitol which was

..stated that)PRADRERES had hired two others to fire
the Bazcoka andflater tk?y reported th@ijhu was too ¢ld 1nu(f3:)

“used against BATISTA had been hidden” unbﬁT the time of the =

T RECRET -

A o |

~npot functional. [(S»urce stated Lhai]thla Bazooka, which. wa)éfé;laﬁk

R “Cuban prisons. (Sgcurce was asked to give comments about hic:C:sc]”

individuals of being associated with the U.S. Central Intelligence

' VECIANA, BERNARDQ PRADRERES(and neéYtried to kill FIDEL CASTRO 8.

-, only one block away, but their operatioﬁ]had no success, C:f 53

-'lu LAt -\W"QV
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',afornmentLOPed asga551natlon attempo.,Céourco added Lﬂ%;}th (?
“"Cuban Goverriment found out about this assassination aotempt
~about .two. months after the: above—mﬂntloned 1nd1v1duals _;

Sin the o*ot left the hotel ‘room, becaase +he Bazooka was

l it in the room. 2

| . CRRLOS asxeuq;rhe sourcato' send: a message to FIDEL(,
% CASTRO -and..ccomment on what-hLe’ thought about the possibility::

] _ _ of renewed relations between the United States and Cuba.

: ST Source stated that many Cubans wanted to return to Cuba for
family reasons and that many Cuban exiles are still, however,
hostlle qgagnbt the FIDEL CASTRO Governme As'a'message-

(:5 o the Cuban Government, E}ource stated. that)he was sorry that
‘hedid everythingwagains CASTRO and that he wanted to come

. back to Cuba sometime to. v151t and that he would also_ like

©t. ¢ .. " o help the CubaniGovermnment.: The interviewer askédﬁibeC:i:]

' sou:oéihow he felt about working with the CUIS congacts
§3£hat’ had met “in’ reé¢ent ‘months and [source reported \favorably

. about these individuals. (Source was)asked to comment aboutg S

the Cuban Reévolution and His working with the CUIS.(Z%ourc%jcg
.told the interviewer that thingec appear to be good in Cuba
.-and that ‘everyone:ds receiving free education and medical
treatment. Souroévadded that] he Jes never lived under(CS$
‘Communism so he cenld not make a well considered statemen
about it. ((Sourceszstated in the last segment of the tape ohey(
resmnted him wif large blow-up iﬁotographs cf photographs

Al TR Sl : :whlch he had earlier given to theml\which concerned an AlphaCZ.
”66 meeting Zn Paklas, Texas, in 1963 There appeared in the
shots an :dindividual answering description of LEE HARVEY OSWALL
Cfnghey askedCLhﬁ source in front of the video machine| to point ¢
which individuzl in the blow—ups could possibly be LEE HARVEY
. OSWALD. There was no other comment made about these pictures.
- There were no ot! guestions madp[}nd at that point the
o videotaping. ﬂnde2§l: : :

- LI o
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&urlnj uhe above -..aplng, tbe source: fmlt that he : CS:)
‘was very ‘convincing and that he came across as- giving honest,
forthrlght r&390usea.f He stated that after the taplqélthey

"showed “him approgimately 20 t0 25 pictures of Cuban exiles.

¢nd_requc:fed th#t -he. identify the -individuals on the.

. photos. ((Bource sstated that \these photos were quite 0ld and C-f,-)

that sevéral -had-same name¥ on ths.back altuough. they were
dlrfereut imdivizuals.  The CUILS requeésted that he 1dent1f -
ahyone he :could. the 'group of photos. Source stated thaé CSJ
“he - saw FRANK: CAS“RO, a currenu CORU member., among the group ' i
of phctographb.

; ‘ " -@n conversation after the . nlanCARhOG mentioned CSJ
e e that CUIS knew that Mr. BISHOP, wbo was referred to in

recent conversation between the source and the CUIS, was an

1nd*v1dual w1th :he name of BAVE BHILLV or PHILLIPS (phonetlﬂ)

CARLOG a&vxeed that he would ask hJs superiors
or .the GZO 00@ loan whigh had begn earlier requested by C-SB P SR
the source.y He advised(ths =zcurcs that he has not had an
oppcrtunity to talk withThis superiore about the matter. g
CARLOS added that he would like ta send s'ourceato Cuba forCSj-
three or four days of traiming and at that time he could

3 meet FIDEL CASTRﬂ?and otirer Cuban Government leaders. It
Ll . was suggesteﬂ'by ARLOE that (i;e source Jcould travel lrmnfiij
Jamaica or Flqrida in a boeat one;, (and the source strongly C$J
. C}tated that he) woald never travel by such a means. Thel S
? nature of the training was not discussed. CARLOS advised
:J% < .+ - that the CUIS would like him to travel to Florida for

a three or :four: Lﬁy period and mix with CORU members and VECIANA. -

Cgource adVlSEQ that during one 15 m11ute period
after the videotaping the electric lights went out and there
was some consternation in the room as to what was happening.
. At this time the source noted that CARLOS had in his
- possession an automatic pistol. - Source advised
that he, RAULWand;CARLOS, left the room at about 3 a.m. CARLOS
took the tapes.with him and HECTOR and SANTANA stayed in the
room. The source, CARLOS and PAUL traveled approximately one
and csne~half hours back to Mexico City and at one time, approximate
. 5 a.m., their cariwas stopped by a traffic patrolman as they
" had gone through & red traffic light. CARLOS presented his
diplomatic pQS"“UTt and the police cfficer permitted them to go.
= his pdssport w;tn him. . Source statad that
_..r‘I ta Mexico ,B CJ—.rEI.C‘a na"ﬁd that hutg_j

e e [T M e
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- greatly dlsllked Tbe(gan Aignei}ﬂbfel and_fhat thp onlyC:S:) .
"'freason ‘they hag used it 'was ihat 1t was a safer mept1h§301ac%r :]

“than “anywhere(in Mexico City.) Upon’ dropping/the sourcefoff

CARLQOS 'requested him -to meet him and others at the(Vaca C5
Neng]Rest urant 1he fo]]owmng morning at 9:30 a.m.”CSource Sij“ﬂf
stated that)this restgurant is lpcated .at leverbladd and RPilares GJ
1. Street . (close'tO'“; Diplematico)Hotel). [ Source added that

this restaurant dsialsp”"Focated. near th omeroial Mexicana CS'J

Shopplng Centexﬂ Gr Vs : ' - S “

] At 8130 m:.,;m‘: tl:ay 203 19 {7 gource)met CUIS at C.Sajwm

the(?aca.ﬂegré}Re tauraniiznd at this pdint met a Cuban whom

‘he had not met beiore. This individual was a white male,

approximately 5'1C" tall, weighing 160 pounds, having black

_hair, approximately 48 years of age and not wearing glasses,

sideburns nor a mustache. This individual's hair was_ worn

‘straight back and he was’ wearing a white ‘Guaybera. Souror(:ﬁ:)

added that )this 1Ld1w3duaj'°ppeared to be a cigeratte chain - QJ
S;&

smoker. .-uddltlon.mdanjla individual ® the source -met/CAMPO

whom hie had met _on his previous trip {tc anlco City. Source

o desceribed(CAMPOS)as a white male Cuball;'E’5" tall, approximatelyr
35 vears of age, wedighing 160'psunds,'du91?5 lgng black h

and an _employee of the Cuban Embassy(in Mexico. So .éj Q—C
cribed(CAMPOS )das a rather fat individual. The namel CAMPOSANTQ C5:}
was alsc used. in refereﬁcﬂwto this individual. '

: _qgource adqued‘fh;:]the above-mentioned new CTSLJ
individual appeared tQ be in command when he, CARLGS and
PAMPO%}met the %ourﬁgﬁ*o“ Bbreakfast. The new individua](ZsC}
advisédrthe source)that, the. CUIS would like to seg him CSD
‘again im(Kingston, Jamaig)"(:f'Augu st 11) 1977. (He advised Cﬁé]

the source 10 travel toli%e(Pegasus Hotel in Klngstqi]onC:

that date d that he would De telephonically contacted by

the CUIS. He wd%]advised by -the new individual that if ha5$:3
had something of an urgent nature to discu=s with the CUIS

he could eitner send a cablefto Kingston, Jamalca, or Mex:co(f :5

. ' ity, Mexico. UHe stated that]the cable would advise that ey
T by "I'm going toc picku 2. ¥ 58 for Dr. MIRANDA PRADQ Jon (givenC:

- date)." (The source)was  imgtructed that he would then travel

e three days earlier Than tiwe’ date mentioned in the cable. He

was further instructed tlisi he could send the cable to either
. CEUAN CARBONELL, #8-drafadyar Avenue, New Kingston, Jamaica,
“, to establish a me t in J#waica, or to PEDRO CAMPO, Prasidente
Mazarik #3554, Oolowia POlanco, Mexico 5, D.F., to establish
a meet in Mexico. ﬂwms"adv15rd by the new individual that
'.gm,w in case 0L an. amurguncv m,ut An Jamalc; he could go to the ,S)




AN AR, @eg‘_asus Hotel in’ Klngstoraand ‘the (“UI§ Would telephonlcally CJ{J
' T all him. . If suck an emergency meet was require Mexico :
“i-City, Mexico, source was advised to go to”the Metzo Statlon
e | . nvla.ducto,'f anlC!l ;s 1ocdted in front of a mov1n house: CJ'J -
4 Cy o CSource was . advlseathat ) 5 the CUIS would like ‘ro C-SJ

contact him they would. sen cable. from a. country. other th%&

" Cuba to.'the (:;ource S mother] Evho is-currently residing with -53
élu .the .source in Puerto Rico,) requesting medicine be gentfto . .
" the source's sister who is a resident of CUbd. LS

oy .,_,. Al e

3 The new individual az:lvlsedC he sourc?that he could CSJ
vepmsa - 4 be contacted anywhere in the United States or Puerto Rico by

' one of their agents and that this individual would approach

him by saying, ("You look like the brother of Dr. MIRANDA PRADC."

i .~ Scurce was inst¥licted to retort -to the previous statemgnt -

ei - ", by saving "Yes, my brother is Dr. ANDRES MIRANDA PRADanj CSD

i oT.acage . During thed course of the 'breakfast@he sourcgwa.s C-S-J
adviged that e Cubgp Government warts tc helpy him with hi .

"~ request for aé,zo 000 \loan. He was instructed at that 13me

: not to do any business with A‘\ITONIO VECIANA d only to kee .53
g riendly with him.) The CUIS asiﬁd the qoulc_éjabout the é%

current status of[GASPAR JIMENEZ d after this the CUIS
i stated that they would 1like GAS to leave the United Statev
so that they would be able to‘*encounter him.

5 i , ' The new individual mentioned above asked@be qourcaCﬂ
S SAR) X 1f@E’\TA (MARIA) ACEVEDOD,) who had resided from 1963 to 1966 op

) the second floor cof (t1He source's Yhouse(in Rio Piedras, puertod S
Rico, )had in any way been connected with the U.S. Centra.L
Intelligence Agency.- He was questioned about her background.
According to(the source ACE‘.-’ED(Dhad. lived with her sisterCS

Lk on the secon locr of (the source ‘%home and that both were

3 Cuban e'-u;es and educators. (Sourc®)furnished the CUIS no £

. pertinent iuformaticn c.onc@rnlngCnCEv’FDO He advised cmvaSD
tha@ the two sisters had moved in 1876 to an apartment in
Berinquen Towers in Santurce, Puerto Rico, and that NENA
currently works at Colegio Puertoricano de Ninos and that

the sister rks &t Hamirez Comercial. Source stated Lhat:}aj
in 1964@1131&’;{5]‘3&8 in some way afrlllated with Alpha 66.C5_3
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e i e 5 C ou::ce adv'lsed. thaDa.t "trhlb polnt ~f‘ARLOS gav‘é Him: C$’3
: _ t",‘B,C)Of}_:{fcn" is services and expenses and stated. that  in
ahimes i g WL AUEUST 1977 ) he would ha_ve,mo?money for him.. He was C .3

he

PR advised that on(August 11, 1977 ) the ney individual uould(ZSZ)
n__ be coming tc see( the source.. - sous c;awas told that the C.'.S'D
' uJIS is mry happ; with the work that he 1s d01ng '

u

(s o emane v B CThe 'SOU:"c'e a'dvispd'that haleff“ ‘the- g'x’*dup’ '61" CuI1s C53

e wow, _Agents-sittlng at the table in the restaurant and went AR N~
‘directly to his hétel and to thé airport. He flew back to -"'tm'
San Juan, Puerto Rcio,) on Eastern Airlines Flight(906 )Jwhich (S

eparte' Mexico CityJat approximately 12:45 p.m. _and d.rriv-ed
in' S'm du@at d.bOdt 10 O cloch t‘m.t evening. C$3 I Syl
““:‘;f'n&'—;-i s 2 L

Upon ter: xlnatlon of the above interview, Ghe CSD
source stated that hé:Eelt that the CUIS trusted_hlm 100% aad
that they have trisd him in the last six months to see if he was
‘honest with them. He added that he did not think the CUI3 had very
., up-to~date or ggod information concerning the Cuban exiles in the
“United States. (Source stated thai}an example of this is the great(;s
;u;dppreciation the CiIJIS has for receiving copies of "Replica" TR
magazine which is s0 easily purchased in the: United States and
Puer.o Rico.
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‘FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

On May 233 1977,I’f_ | a sourcg who has CSJ :
provided reliable information in the pas;}}was interviewed by
Special Agents of the Federal Bureau of Investigation and he
advised that oy May 18, 197%:]he made a telephone callffrom C:S:J
Puerto Ricojto The Cuban Embassy(in Mexico City, Mexico,J and CE;J
asked for the Vice Counsel. ource used a previously
arranged.statement concerning the status of a visa to signaiji;fj
the Embassy that he would be traveling tofMexico ity Sourcéjcsfj
stated that)the secretary who handled the call in t Cuban _ %-
Embassy@ppeared not to recognize the signal and shgﬂsimply CSJ

"told him thatthe Vice Council was not in the Embassy.
On[ﬁay 19, 1977, the'sourqé)traveled from San Juanﬂfs:]
Puerto Rico, to Miami, Florida, via Eastern Airlines Flight
Number( 938. Sourqé]arrived in Miami at approximately 10 a.m.C:S;)~
and was met. by his business partner, ANTONIO VECIANA. Source(ﬂS:)
advised VECIANA that helJwas going to[(Mexico City)to meet /° S )
Cuban Intelligence Service (CUIS) Agents(and VECIANA gave & 5.3
h@i}copies of "Replica'" and "La Verdad" newspapers to fufnig?
to the CUIS. (Source and VECIANA Jtraveled to the "Replica" C.SJ)
newspaper office in Miami and(there the sourcé]met an individual(ﬁij
by the name of ALDEREGUIA, who[VECIANA had earlier\repgrted ( S
to the sourcé]to be working for Cuban Inte igence.é:fﬁﬁ
ource advised that VECIANA now states that|ALDEREGUIA is Cs’]
urrently working for the Panamanian Government Intelligence.
While at the '"Replica' office,(the s urc@net with MAX LESNIK C53
and ROGER REDONDO, who according to(the source,| are both s
employe £ ¥ ica" wSs ’
ployees o Replica' newspaper %chqu/

. CLASSIFIED BY: SC68S
I‘é\.lz SECRET REASON: 15 (¢,
' | DECLASSIFY ON: X_(

ALL INFORVMATTON CONTAINED .
HERBIN TS URCLASRITTRD ZYORPE
WIERE SHOWH GT:
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- (YECIANA requested that the source:}tell the cuts in €S
Chex1co Cit

. Organizations) (CORU) frequently come to "The Little Havana'

CfLDEREGUIA is currently working for the Panamanian Government
I

~and he was encouraging action "against the Venezuelan Governecjsij

" desired a speedy. trial in

]

While 'at the "Replica" newepaper office, he source CS:)
was toég;that one BERNARDO VELEZ, who is reportedly 'one of:
JIMMY TER's people," told MAX LESNIK that he had been .told

.in Washington that ALDEREGUIA was working for the Cuban Govern-
ment. ( Sour stated that)it appeared that ROGER REDONDO had 5]
told CIANAJabout ALDEREGUIA'g connection with the Panamaian
Government. C§0urce stated that)REDONDO was . at one time a
Captain in an anti-Batista organlzatlon knQwn ‘as the Segund
Frente (Second Front). [Source learned that JALDEREGUIA is Cﬁfj
almost always present al the "Replica'' newspaper office. in
Miami, Florlda =l T

7

that members of the Coordinacion de Organlzac1ones(:&:}a
Revolucionarias Unidas (Coordination of United Revolutionary

‘Welfare Office in Miami and th it is believed_that CORU"

gets money from that office. Source stated thaE] RAFAEL’ C:SJJ
VILLAVERDE is currently in.chaTrge of that offlce ECIANAcf
stated’ th@i}CORU members LEDO, CASTILLO, GASPAR JIMENEZ and
‘OROZCO have been seen at that office. @CIANA requested CSD
that the source also)tell the CUIS that he had heard that

In addition, VECIANA  asked the source to advise JCUIS that C?S ‘ .
recently_ORLANDO*BOSCH was interviewed on a radio -program

ment. (Source was to furthggjadvise the CUIS “that BOSCH, who
enezuela, had gotten word- to CORU

that if .he did not get a trial soon that CORU would take action

‘and place a bomb ‘against some Venezuelan property. This '

bomb would be designed to cause very little damage and no

injury to anyone. If the Venezuelan Government didu not act : -

with dispatch regarding a speedy trial for BOSCH, a second

bomb would be placed by €ORU which would cause considerable ,

damage tQ Venezuelan property. Cgource stated that VECIANA-CZs:) .

felt th%f}in light of the BOSCH trial matter, the Cubans might

attempt to get the Venezuelan Government to expedlte that '

trial. _ : )
ﬁf; -SECRET ~ ' ..
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Mexid%})via Aeronaveé}Airlines Flight(%411 on May 19,) 1977, é?sw
eaving Miami at 3 p.m. and arriving at (Mexico Cityldt 5 p.m.S
e wa%}me by no one at the airport and went_to his.room,C;S
50?3 at thegél Diplomaticé)Hotel iﬁ?ﬁexipo Citfzs At 7:20 p.m ?;
source\took

the aSsigned meeting place. - with the CUIS. Source stated thaﬁ]ﬂf
this was a maneuver to avoid easy detectiom—of where he was
Xolh andC

Sou

destined. (He stated that he)went to the Metro Stop, <%£j
saw people across the streef. (He stated that Héjwal ed throughl:
a tunnel and then retugned to the center of the_sjdewalk where

he was met by CARLOS, (whom he had preyviously met, |Jand another(fsg]
Cuban- individual. (Source stated that )CARLOS was wearing a(iS
~dark jacket, a blue’ T-shirt under thé jacket, dark pants and
carrying small handbag(in which there was & gun. Source(fS_
stated that)the other Cuban was a white male, approximately,

28 years old, weighing 150, 5'8'" tall, and having black hair

(worn medium length and parted on the right side which was

combed down. This individual who was referred to as RAUL, had

no sideburns, no mustache and was wearing white-rimmed glasses.

He was dressed with a light jacket, white shirt with a collar,

and

black cigarette holder in his mouth: He carried nothing in

his

of the two.

not
the

is
She

did pot come to meet him as was previously arranged.kja _ 5

‘

e
-

4

CSO' rce jtraveled from Miami, Florida,' to @ex_ico City,C-Sj

e taxi to th€ middle of town and then another to(.S.

e T e e TS

RIS T pin_t

dark pants. RAUL, although he did not smoke, often had a

hands.'(%gurce believed thdg)CARLOS was the -apparent leader )

|

| @ct)ur e advised that his sister from Cuba, AMALIA) did(SJ
travel to(Mexico Ci'iito be with the-CUIS during their meet 'th(ﬁ)_
source. Source Waéﬁtold by CARLOS that they did not want C$ A
sistei)involved in"his affairs with the CUIS and, therefore,/f sy

e

TOP . SECRET ' ' J
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gource advised thatJRAUL left CARLOS @ud the sourca f5¢_j
and went O pick up.an apparently rented car a short dlstanlce [53
away. ( Source stated that jthis car was a 1975 light green two-
door Valiant. [Source noted what appeared to :‘be Jecar Tental papers 1n6r3
RAUL's pocket, with the works '"Puerto Rico'" as part of the.
rental f4rm's name’. (ﬁpon;enterlng the car, CARLOS_stated 9:]
that they did not want to use a Cuban Embassy Car for these '
meets for identification reasons. Sourcewstated that they
traveled in the automobile for proxlmately one and one-==
half hours and went_ to a Hotel San iguel in Puebla C1t§:)C3J .
\ .ée stated thatrbhegtravele out Mexico Citizjon the Expre wayCSJ
..and in(Puebla,\wenT off at Reform?QAve e, proceeded two
» . blocks and _then right for two blod¢ Ezpurce stated that C:S:J
he Hotel (San Miguel Jappeared very run.down and third class
He stated haﬁ}the UIS had apparently rented two rooms, (S
; one op the ground floor and the other on the' first floor,
Room 1023 cs)

’

a white Cuban male(who was introduced to him aS]HECTOR. HECTOR C -ij
was approximately years of age, 5'6" tall, weighing 185"

pounds, having dark eyes and slightly grey black hair, which :
was, combed straight back. HECTOR wore no glasses ;nd had no

Upon er-.teéing the@a‘n 'MigﬁeUHotel, the sour@ met (-5 3

-

mustache nor beard. (Source 'understood HECTOR to beJja television C5J
and videotape techniclan. CEAHLOS told source_that JHECTOR came (C$§
from Cuba and worked with the CUIS in Cuba. Cﬁpon entering the -
ground floor room, the source noted an automatic pistol lying

on the bed and he understood that this plstol belonged to

HECTOR)C I - ,

f » -

i Source. adv1sed that up to thls point in conversation ;
with RAUL the .latter had talked a lot about the good .times .
that he recently_had on a trip to the Soviet ‘Union when he
accompanied FIDEL CASTRO there. He stated that the Cuban
. delegation enjoyed many big parties in Russia and there: was

an abundance of beer, vodkad and Russian women. RAUL felt

that the Russian people loved FIDEL CASTRO. Source, stated . ;
that while enroute to the San Miguel Hotel, CARLOS advised {
the source that JORGE sends his regards to the source. Source .
stated that JORGE is "The General,''\who has prev1ously met . te '
with the source on recent meets (‘/) _ £ ”

« - ' I%P'SECRET, o -
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. mentioned [To the sourq:)that the CUIS had want
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In the ground floor room of the hotel, the source
met another Cuban who was introduced to him as SANTANA. - Source
descrlbed him as ‘a Mulatto, who had Negro features. He
is 5'8" tall, weighing approximately 160 pounds, 40 years ‘of
age and has black kinky halr Source stated that SANTANA °
works for the Cuban Embassy in Mexlco Clty.(gﬁy

While enroute to the San Miguel Hotegg RLOS (s
&d [to make a (S
videotape of a contact with the source and to later show
this]only to FIDEL CASTRO and other high-ranking Cuban
Go nment officials. (Source agreed to this. Source noted
in .the room that a videotape camera, which appeared to be a
Sony product, was mounted on a trlpod on a table and a
microphone placed just off to the side of the table. Source
stated that the video machine was black and white in color
and that he,understood the filming would also be in“black
and white. . _ )

\ Céplor to the videotaping of the source, there had <:T§j]
been conversation concernlng MANOLO RAY. Source advised that.
CARLOS told him that while the source's sister was recently
in Puerto Rico during January, 1977, RAY had told her that
he was interested in meeting the CUIS. RAY had stated at
that time that he would be sending a letter to..the source's
sister in Cuba. Source understood that RAY would be making
a meet with the CUIS in the near future. Source stated that A
it appeared that the CUIS wanted no connection between the
source's sister and BAY. Also, in conversat prior,to the
videota._pinzgtjCARLO advised .the source.that he Jhad come from CE.
Cuba to(ﬁg ico Clty n the evening ofC:ay 18 1977, arriving (:S:l
very late. :

P SECRET -
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‘Alpha 66, the source told the interviewer 'that in 196
" had helped Cuban exiles and arms to pass through Puert

. v(Q; . - s oA L. Fe

SJ @5-515@’) - - T@P SECRET -
6 _ ' ' _

_ gépurce,advised that prior to the videotaping, RAUL
and SANTANA left the room and apparently went upstairs to
Room 102 to sleep. -Source stated that he sat alone at the

"table upon which the videotape machine was mounted and CARLOS

asked him a list of questions. This taping, in which three
reels were used, took one hour and 25 minutes. Source was
asked about his family situation in Cuba before FIDEL CASTRO
took over. He was asked about his thoughts on the Batista

. . Regime in Cuba. He was asked to comment about his. presepn CSD g .
)

family “situation in and out of Cuba. He was asked abou

. what political movements he had been a member of, and he

responded with Alpha 66 and Escambrey. [When questiongd aboutC;St)
4 Jhe
zgﬁﬁic ]
to Santo Domingo to be used against Cuba. {He stated thaD ESJ
during that year he had helped approximately 28 individuals’
and -that all but four of those individuals had returned. He
stated that the other four who made it to Cuba were now in

Cuban prisons. |Source was asked to give comments about‘his_crs;} s

participation in Jag assassination attempt of FIDEL CAST
in Chile in 197T, (and ‘the source did. He was asked.téﬁfc:i;]
comment on the assassination of JOHN F. KENNEDY in 1963 and
about his contacts and knowledge of ANTONIO VECIANAZ The
interviewer wanted to know VECIANA's position with the U.S.. s
Embassy in Bolivia in 1971. (He was asked to comment aboutC:S:)

a Mr. BLAIR and Mr. KAIL, who were reportedly.employees of
the U.S. Embassy in Cuba during the takeover of the Cuban

v

- Government by ‘FIDEL CASTRO. Thé CUIS suspected these

individuals of being associated with the U.S. Central Intelligence
Agency and asked the. source that if he knew where.they are -

now and if he had ever contacted them at the U, Embassy. -

Source was questioned about his participation ii)anothef

assassination attémpt of FIDEL CASTRO which tooK place in __-. :

1961 in’ Havana, Cuba. Cépurce stated thgﬁ]at that time,CS
- VECIANA, BERNARDO PRADRERES[End hé)tried to kill FIDEL CASTROCTE?

with a Bazooka. [He stated thai]an apartment was rented onC:‘ ¥
ission Street in Havana, Cuba, by VECIANA's mother-in-law. -~ -

"(Source stated thaf)they waited nine months for FIDEL CASTROCZﬁ]

to appear 'at a public gathering at the Cuban capitol which was
only one block away, but (their operation|had no success.’ Heﬁfi3_
stated that )PRADRERES had hired two othérs to fire

the Bazooka -and {later they reportedsthaﬁjit was too old and (75:3
not functional. ource stated thaf Jthis Bazooka, which was_(ﬂsfj
used against BATISTA, had been hidden until the time of the

jTFP SECRET : e
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_ aforementloned assa551natlon attempt. (:ource added thazlthecszj
‘Cuban Government found out,about this assassination attempt
r ' o about two months after the above-mentioned individuals
-in' the plot left the hotel room, because the Bazooka was

left in the room.

! \
. CARLOS asked C_he sourcg to send a message to. FIDEL CQ
CASTRO and comment on what he thought about the p0351b111ty
of renewed relations between the United States and Cuba.
Source stated that many Cubans wanted to return to Cuba. for |
family reasons and that many '‘Cuban exiles are still, however,
hostile against the FIDEL CASTRO Governme As a message
to the Cuban Government,( source stated that Jhe was sorry thatcscx
he did everything agains ASTRO and that he wanted to come
back to Cuba sometime to visit and that he would also_lik
to help the Cuban Government. The interviewer asked(ihe(f J
source \how  he felt about working with the CUIS contacts ' -
that he- had met in récent mponths and(source reporte&)favorabl Cﬁ]
about these individuals. (Source was Jasked to comment about
the Cuban Revolution ard His working with the CUIS. (Source 5
told the interviewer that things appear to be good in Cuba.
and. that everyone is receiving free education and mediCé% '
i treatment. (Source added that lhe has never lived under 3
. Communism sO he could not make a well considered statem :
about it. (Source stated in the last segment of the tapfﬁtheyﬂsj
‘presented him with large blow-up photographs of photographs .
v + (which he had earlier given to-themwhich concerned:an Alphaéfj:)'
66 meeting in Dallas, Texas, in 1963. ‘There appeared in the’
P shots an individual answerlng description of LEE HARVEY OSWALD.
g)They asked(ihe source- in front of the video machine|to point out -
: .which individual in the blow-ups could possibly be LEE HARVEY
OSWALD, There was no other comment made about these pictures.
. - There’were'no other ‘questions made(épd at that point the
r v1deotap:|.ng endedB Cs) . - : B
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cgurlng the above taping, the source felt that he C-st)
was ry convincing and that he came across.as giving_honest,
! forthright responses. He stated that after the taplnéjthey
showed him approximately 20 t0 25 pictures of Cuban exiles
and requested that he ide fy the individuals on the

photos. (Source stated thggi

that several had same 'names on' the back ~although they were
different individuals. The CUIS requested that he identif
anyone” he could in the group of photos. Source stated thé%l(j :}
he saw FRANK. CASTRO, a current CORU membé&®, among the group

of photographs. -

' Cén conversation after the taping;]CARLOS mentioned(:S:3
that™CUIS knew that Mr. BISHOP, who s referred to in
‘'recent conversation between the source and the CUIS, was'an
1nd1v1dual with the name of DAVE PHILLY or PHILLIPS (phonetlc)

CARLOS adyised that he would ask his superiors S;J
for the('$20,000)loan which had been earlier requested by

C}he source.) He advised (the source that,he has not had anC:S:)
~ opportunity to talk with his superiors Zzout e matter. C. ]

CARLOS added that he would like to send(source [to Cuba for
three or four days of training and at that time he. could -
meet FIDEL CASTRO and other Cuban Government ‘leaders. It
was suggested by CARLOS that(the so egﬂould travel from

" Jamaica or Florida in a boat alone, and\the source strongly(lsjh'

stated that helwould never travel by suth a means, -The'

nature of the training was not discussed. CARLOS advised

that the CUIS would like him to travel to Florida for

a three 'or four day period and mix with CORU members: ‘and VECIANA.

(._Source advised that during one 15 minute period . .C::5<j '

after the videotaping the electric lights went out and there
was some consternation in the room as to what was happening.

- At this time the source noted that CARLOS had in his

. HW 46046

possession an automatic pistol. Source advised ,
that he, RAUL and CARLOS, left the room at about 3 a.m. CARLOS .
took the tapes with him and HECTOR and SANTANA stayed in the
room. The source, CARLOS and RAUL traveled approximately one

and one-half hours back to Mexico City and at one time, approx1mately :

5 a.m., their car was stopped by a traffic patrolman as they
had gone through a red traffic light. CARLOS presented'his
diplomatic passport and the police officer permitted them to go.
RAUL did not bring his passport with him. Source  stated that
during the trip back to Mexico City? CARLOS stated that he

@é | SECRET -~ ' .
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greatly disliked the San Mlguég}Hotel and that-the only (:5-:} .
"reason they had used it was_that it was a safer meetln place -
i than anywhere(in, Mexico CltD Upon droppingéhe S0 off C-S-J
CARLQOS reques d him to meet him and others a the :3
Negra \Restaurant the f0110w1ng morning at 2:30 a.m. Source Clij
. state tha?}thls restaurant is located:at{Universidad and Pila {]CJJ
# Street (close to thegglplomatlcEJHotel) Source added that Sfj
h this restaurant is- also located near the Comer01al Mexicana (féj
Shopping Center ; = :

)
/

At 9:30 a.m. on@jay 2@ 1977 @ourcamet cuts at C5.)
the(iaca NegraJRestaurant and at this point mét a Cuban -whom
he had not met. before. This individual was a white male,
‘approximately 5'10" tall, weighing 160 pounds, having black
" hair, approximately 48 years of age and not wearlng glasses,
' sideburns nor a mustache. ‘This individual's hair was-worn '
straight back and he was wearing a white Guaybera. (Source C5_]
“added théf)thls individual appeared to be a cigeratte chain ’
smoker. "In addition to this individual, the source metC(EJLAMPOSPC-SJ
whom he had met _on his previous trip(to Mexlco City. Sourc%j _]
describedCéAMPOS as ‘a white male Cuban, 5'6" tall, approxlmatelyCELj
35 'years of age, weighing 160 pounds, hav1ng long black hair
~and an employee of the Cuban Embassyg:p Mexico. Source)des- 5—3
cribe CAMPO?&S a rather fat individual. The nameC(’JAMPOSA'NT [S'J
.was also used in reference to this individual.
/
- Céource advised thi:}the above—mentloned new(:sfl
individual appeared to be in.command when he, CARLOS and
CAMPO%ﬁmet the source}for breakfast. The new indi?idual(fg:l
advised (the sourcé}that the CUIS would like to see him Zs)
again in(Kingston, Jamaica, Qn August. 1§ 1977. dv132d55.3
the sourcelto travel ‘to the Pegasus Hot in Klngstoglon
that date”and that he would be telephonlcally contacted by t)
the CUIS. & wa@adv1sed by the new individual that if he (,5
had something of an urgent %é;?re to discuss with the CUIS C::]

]

he could either send a cablel to Kingston, Jamalca, or Mexico
City,'Mexicd, He stated th the cable would advise that
Ciifm going to plck a visa for Dr. MIRANDA PRADOjon (given C: :]
date)." The,sourqéfhas instructed that he would then travel(:_&)
three days earlier than the date mentioned in the cable. He -
. s further 1nstructed‘that he could send the cable to either
gEAN 'CARBONELL, #9 Trafalgar Avenue New Kingston, Jamaica,
to establish a meet in Jamaica,; or to PEDRO CAMPO, Présidente
‘Mazarik #554, Colonia Polanco, Mexico 5, D.F., to establish
a meet in Mexico. He was adv1sed by the new individual that .
W 1n ~case of an emergency meet in Jamalca he could go to thé:]zgft]

5 3?¥2 SECREE
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(%egasus Hotel in Kingstqﬁ]and the CUIS would telep onicallyc:szjf

all him. If such an emergency meet was required (i én Mexico -
City, Mexico, source was advised to go to the Metro Station
"Viaducto," which is located in front of a movie housé:][:ij

Cszource was adviseathat if the CUIS would l_ike to C.SD

contact him they would send a cable from a country other than
Cuba to the(source's mother, who is currently residing with hJ
the source in Puerto Rico:}requesting medicine be sent(to

CEPe source's sister.who is a resident of Cuba.

The new 1nd1v1dual‘adv1sed<§he sourcf}that he could Cfij

be contacted anywhere in the United States or Puerto Rico by

one of their agents and that this 1nd1v1dua1 would approach

him by saying, ('You look like the brother of Dr. MIRANDA PRADO."

Source was instructed to retort to the previous.statement

by saying 'Yes, my brother is Dr. ANDRES MIRANDA gRADOZZ]Gﬁ{]

' : During the course of the breakfast(%he Souréé}was 6:5“3
advised that the Cuban Government wants to help him with his
request for a(§20 000 Jloan. He.was instructed at that time CT j
not to do any iness with ANTONIO VECIANA and only to keeg S

riendly with him The CUIS as ed tThe sourceyabout the £
current status OE}ASPAR JIMENEZ after this the CUIS
stated that they would like GASPAR to leave the United Statesi:iij

so that they would be able to encounter him.

., The new individual mentioned above asked(ipe sSource C:S:)
if (NENA (MARIA) ACEVEDQ, who had resided from 1963 to 1966 on(.S _
the jfcond floor of (the source‘%}house in o Piedras, Puerto( $D <

Rico,Yhad in any way been connected with the U.S. Central
InteTligence Agency. He was questioned about her background
According to({the source, ACEVEDO\had lived with her sister é"j
’ on the second floor of (the source's)home and that both were C S
b Cuban exiles and educators. (gour furnished the CUIS no (lS
peifﬁnent information concerning{ACEVEDO. He advised onlycjs:) - B

thatJthe two sisters had moved in 1976 to an apartment in
Borinquen Towers in Santurce, Puerto Rico, and that NENA
—currently works at Colegio Puertoricano de Ninos and._that

the sister works at Ramirez Comercial. Source stated that ) $J)
ip'1964[FEN§)was in some way affiliated with Alpha‘66.[:5

F
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C@ource advised thaBat this point, TARLOS gave hlmCSJ

August, 197{) he_would have more money for him. He was -
advised that on (August 11;-1977 the ney_individual WOuldC%%%a 5
be coming to see(the source. The source)was told that the S
CUIS is very happy with the work that he is doing.

C§52 000 for his services and expenses and stated that in CS_J

The source advised that he)left the group of CUIS (s
Agents sitting at the table in the restaurant and went
irectly to his hotel_and to the airport. He flew bagk to
Cgan Juan ,~Puerto Rciol on Eastern Airlines Flight( 906 whlch(:5;]
departed{Mexico City Jat approximately 12:45 p.m. and arr1ved($7
{I_n San. Juargat about 10 O'clock that evening.

Upon termination of the above 1nterv1ew @he 65 3

source stated that, he Jfelt that the CUIS trusted him 100% and

that they have tried him in the last six months to see if he was
“honest with them. He added that he did not think the CUIS had very
up-to-date or good information copgcerning the .Cuban exiles in the -
United States. (ggurce stated fha%ﬁan example of this is the greatcrgj'
" dppreciation the CUIS has for receiving copies of '""Replica"

magazine which is so ea511y purchased in: the United States and

Puerto Rlco o -

J oo TAP SECRET
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. FD-302 RV 1iA7-25)

" FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION - -

Ly On@lay ’3“’33 7 Ci conilde'lhal . source, Who uasC SJ
prov:lded rellable informztIon in.the past;] was j.m.erv Lewed by

. Special Agents of the Federa ‘Bureau of Tvestigation -
. advised t t c)n %a.y 18, 1977, he pade a telephoune call{y
‘Puerto Rico the Cuban Emb r‘s;,ré Mexico City, Mexico)).
‘acsked for The ‘;J ca -Counsel. [ Source used a prev1ousl’j,’-"'
rarranged statement concerning the status c¢f a visa to signal
he Eimmbassy.that he would be traveling to @ez.ibc City.  Sourcge
’ér:tcd that)the secretary who handled the call in ithe Cuban 38 o

mhassy@ppcared not to recognize the signal and haqlrr‘plycjg
5 told hln tha.t the ‘flce Counc;l was: not in the Enhdq Y.

On Mav 1_9, J.377 ..he source traveled from San Juan, CS’-)
Puerto Ric o ‘Miami, rlorlda via Fastern Airlines Flight 53
- Number, CLJBi Sourcse a.::rlved in Miami. at approximately 10 a.m. C

and wag met by his business partner,; ANTONIQO VIEC ANA. Sour eE_SJ
o neetCéﬁ P

~advised VECIANA that he:]was going to(lMexico C'itv
Cuban Intelligence -Service (CUIS) Agents@nd v ANA gave .‘53
hlr:juopzeq of "Reyw lica' and "La.Verdad" new ‘*ﬁapers to furnish :
. to the CUIS. @oul ce and VECIANAltraveled to ‘the "Replica” J

s newspaper ¢ffice in Miami and there the source Jmet an 1nc‘1v1oua"c’$‘3
., by the name of ALDEREGUIA, who [VECIANA had eaf m_ﬂrep ‘ted (§) ¢

([ to the sourcelto ke “orklr for Cuban Intelligence’.

[ Source advisTd ihet vF-'IAuA now states th’}ﬂ' ALDERREGUIA 1%55'3
Tcurrently wcr}.lng for the Panramanian Govgrnment Intelllfrc*lce
~¥hile at the "Replica' office,(the uourcaﬂet with MAX LES‘M*(C J

and ROGER. REDONDO, who. according to@he §0urc:3j are bot‘x(&_j
©, employees -of__"Replica"- newspaper. e

- o | R i o ALL TNFORMATION CONTAINED
. :r_\ﬁ\g S E g_ RET | | HERBIN I8 UNCLASSIYIED EXCEPE
o e ) WHERE SHORN OTHERWISE.
.k Exempt from 2, 3 and 4, -- ':'
Date of. _ id : LJ‘dGLlnlt F/
7 g | By ey o : HcAQO;u ( & _; A
T

Decum.w om X, ﬁ(;

P, ek . S - '

57 ;
TN (5/2j(77' " Dorade, Puerto Eico s3f65- 51443(};}

LFile 3¢
. "Sa HARRY D. DRANDON, I11. SA STUART M. HOv=, IR.
. . SA PAUL.M, BUSH - . : . PMR:maw # = =o' . - j - ('_9'_']
b}. —r - - g : - i - LJN Sflr'islg
s 5 S 'E i . _

= e 2 z e
‘uinent (onicins neither recommunda ions har conclysions el the 3L

thin FBI and
ity coatenks ,ave ool fo, be _diitvibuli & subside vour.ogeney.

L upefpen s o 5= 3 o e ! R -
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f\ 550 Whl‘le at the .”Replw e newspager office, @he source CSJ
-4 was told 1hat cne BERNARDO VELEZ, wholis 1eported1y "one of :

B JIMMY CARTER's pecple," told MAX- LESNIK- that he had been told .

3 in Washington that ALDEREGUIA was. working for the Cuban qover

¢ LY tola V IAN bout ALDEREGUIA's connection with- the Panamalan
&, . Government Socurce stated tthJRbDONDO was at one time a
* -7 Captair in an anti-Batista organization known as the . Segund
i ' .  _Frente (Seccnd Frcnt) “Source learned’ thdi]ALDhRnGUIA 1s<:§£3
“almost always preeent a the_"Repilea” newspaper office in.
Mlaml F;or1ua i : :

. ... . "ment, aourféiﬂtated thafjlt appeared that ROGER: 'REDONDO had %é%

Ly =" 3 VECIANA requested thet thé source Jtell the CUIS in(?s:]
(:geXiCO'Ci y |that members of the Coordinaci®n. de OrganizacionesCé:I
.~ Revolucion@arias Unidas (Coordination of United Revolutionary
Organizations). (CORU) frequently come to "The Little Havana'
Welfare Office in Miami and that it is believed. that CORU
gets money from that office. C?ource stated thai)one RAFAEL.CS
- VILLAVERDE_is currently in charge of that office. VECIANAC:S
stated that) CORU members LEDO, CASTILLQ, GASPAR JIWMENEZ ==2d
OROZCO haVe been segn at that oftice. CELCIANA requestec, LS.
-1 That the. source :alﬁratel"Il time ‘CUIS that he had heard thaﬁf}'.”‘
* ALDEREGUIA is currently wworking for the Panamanian Government.
Tn addition, VECIANA asked the source to advise] CUTS that (S)
recently ORLANDO BEOSCH was interviewed ¢n a radio program
and he was encoursging action against the Venezuelan Govern--
ment. ( Source was to further \advise the CUIS that BOSCH, who S:)
desired a speedy trial in Vewezuela, had gotten word to CORU
"that if he did not get « tiial soon that CORU would take action
and piace a bomb zgainst some Venezuelan property. This
bomb would be designed to cause very littie damage and no
- injury to anyone.. If the Venezuelan Government did not act
with dispatch regerding a speedy trial for BOSCH, a second
bombh would be placed by CORU whigch would cause con81derable
damage tg Venezuelan property. Cfouxce stated that VLCIAJQCTSZB
felt thatjin light of the BOSCH trial matter, the Cubans might
attempt To get the Venezuelan Go»ernment to expedlte that
trial. s :
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' LK ' C;ourcéltra led from Miami Flo;=da,_to£§enlco Cit C_Si)
.¢:ﬂexlcé:)v1a Aeronaweg irlines- Fllghut?4llmon May 19,)1977, S .
" eaviig Miamizat & p.m. and arriving at(Mexico Cityfat 5 p. m.(:S
. ) ~ (Sourge waf)ms by no one at_the: airpoxt and weni_to his room,(fS
3 - i (#5083 a.'t--*if;hzﬁ@ anlomatlcﬂ}lotel m@lcxlco Cit}rg At 7:20 p:im ;f
o vl source\t: wse taxli to the"middle of town .and, then another to .
% the igrietimeeting place with the CUIS. CS_ource stated 1.11&__17_]6 _S_J

destined. (He- stated that Jhe went to the Metro Stop olé-) and CSJ
vee - .. .. .. saw people across the street. (He stated that, he walked throughC S_
kit a tunnel and then returned to e center of the sidewalk where
~.he was. met by '-CARLQS,@om he had previously metD and: anoi-herg sJ
. Cuban ,indiﬁ*.-i'dual.,:,@ou:‘r:c_e: s_tat_ed‘_thg_%:]CARLOS was_wea_r:.ng at
© . dark. jacket, =2 'blue T-shixt under t jacket, dark. pants. ang
carrying a small handbag(in which there was a gun. Source :J
st Stated., thatjthe..other. Cuban-.was..a. white males :approximately .
28 vears olild, weighing 150, 5'8" 4all, and having black ha**
- {worn medium Iength-and- partec‘ on ‘the I‘J.E.‘ht side which-was-" _
combed dowrn. This individual who was referred to as RAUL, h».ld
no sideburns, mo mustache and was wearing white-rimmed glasses.
" He was dresssd with a light jacket, white shirt with a collar,
and dark pants. RAUL, although he did not smoke, often had a
black cigargtise holder in his mouth. He carried nothing in

his hands. Saarce belleved theE)CARLﬂS was the apparent leaderCﬁij
., of the two.

this was ‘a maneuver to avoid easy detection of wherj;?e was

. o C;aou'r ».é advised that his sister from Cuba, AMALI‘.E\:) deSJ

ot travel to(Mexico Citi)to be with the CUIS during their meet with
the sourc Source was]told by CARLOS that they did not want
his siste%]involved in his affairs with the CUIS and, therefore,
“she did not come to meet him as was previousliy arranged.})

B,
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and wen to pick up an apparéntly rented car a short distance
_away. {(Source ated that Xhis car was a 1975 light green two-
Cfs door Valiant.
: RAUL's pocket, with the works “Puerto Rico'. as part of the
; rental fjrm‘ﬁtname Up@“ enterlng ‘the car, CARLOS stated
..that . they did not.want. JtSFuse. -a::Cuban.. Embassy -Car.-for;.these
meets for identificationvreasons. Source- stated that thpij
traveled in the automobile for pproxlmately one and cne-
half hours and went to -a Hotel( San Mjguel in Puebla City. 5:)
He stated that they\traveled out Mexico .City
and in'PueblaD'we it off _alt@efo_rma
blocks™and then right for two bloZks.
the Hotelcgan Miguel appeared very run
(He stated that the.:

one on tt u’ld
his S

T ‘Roo

k S

D

, proCeeded two

nue
d‘.;ource stated that \C.S$D
53

own and thlrd clag

IS had apparently rented two rooms,
“100r and thﬁ

otner on the flrst floor

-a whito Cuban male (who was. introduced to him as] HECTOR.
was approximately vears of age, 5'6" tall, weighing 185
pounds, having dark eyes and sllghtly grey bla"k hair, which
was cowbeu'utralght backs - HECTOR wore no glasses and had no
mustache nor beard.
and videotape technician=

» from Cuba and worked with the CUIS in. Cuba.
ground floor room, the sonrce noted an automatic pistol lying
on th ed and he undersivod that thls plstol belonged to

HECTOR.\ s

Source advised that up to this point in conversation
with RAUL, the latter had talked a lot about the good times
‘that he recently had on a trip to the Soviet Union when he
accompanied FIDEL CASTRC.there. He stated that the Cuban
delegation enjoyed many .big parties in Russia and there was
an abundance of *“eer, vodka and Russian women. RAUL felt
-that the Russian peoplezicved FIDEL CASTRO. Source, stated
that while enroute to ti= San Miguel Hotel, CARLOS advised
the source that JGRGE scuds his regards to the source.

stated that JORGE :is 'The General,"
with the source on = Ieuenf meets. Cg,

"L g, ‘;(4

who has previcusly met

rr"i
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“.((source advised thatDRAUL left CARLOS énd the source:l

~Upen-entering” the(gan hlgue:}Hotel “the" SOUTﬁE]meffde]
HECTCE

e
s

Source noted what appea:pd to be jcar rental pauers in

‘f?ij¥;=£
n the prrif?ﬁaﬁfxl
s‘J

Csj

Souxrce_understood HECTOR to be)a television Ci_]
(cARLOS told source, thafJHECTOR camel $
Upon entering the....

Source




i

ju&;age and has" olauk kinky hair. " Source state fgat SANTANA

1bg‘hxh1§]only to. FIDEL: CASCfO_andﬁqther:nlgh ranking Cuban 'f?*é;ﬁ“
e >

s#¥:been sconversations onPernlng “MANOLO-~ RAY ighureeadvised that

B R

s _ In the ground fluor roon. of the hote] .the .source:. .- .
me+ another Luhan who was introduced ;to. him as %ANTANA. Source
deqcribed ‘him 4s a Mulatto, "~ who had Negro Leafures.' He

is 5'8" tall, - weighing. ap;rox:mately 160 DOHndb, 40 years of .

works_for“the.Cgbagfgmbagsyg;anexlyo City.(

i O - S R T i S

< Wbilé enruute to the San. Mlguel Fofel RLOJ 6:5:)
“mentionedto the sourcelthat the CUIS-had wanted(to make: aCZiJ
videotape. of a corntact “1th the source and to’ 1ater show '

Government officisls. curce agreed to this. Source noted

.in the room that & videotape camera, which appeared to be a .
Sony- product, was mounted on- a trlpod on a table and a Toh
microphone placed just off to the side of the table.  -Source - -
stated that the video machine was black and white in color '
and that he understood the fllmlng wou]d also be in klack

and whlte3cs_j.li_,__.,.. T R R R ks

Prior to the v1de0tdp1ng of the Source,_there had..

CARLOS ‘told aim that wiile the source’'s sister was rtecently.
in Puerts Rico during January,’ ‘1977, RAY nad told her tb%t
“he was interestied in meeting the CUIb RAY had stated at
that tlme that he would be sending a letter to tne source's:
ister in Cubsa. Source understood that RAY would be making
2 meet with the CUIS 'in the near future. Source stated that
it appeared that the CUIS wanted no connection between the
‘source's sister and RAY. Also, in conversati
. videota 'ng:lﬁ.RLOS advised the source,that’
"Cuba -to( Mexico City Jon the evening of{May 18
very late.

1977{_arrivingcfij

*. e

T

hps

‘prior to the PR
had come from_Cf&i]ﬁH
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i Regime in Citbe. He was asked to cowmment .about his prese%il:s;}
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““Cuban’ prisons.
_.part;clpatlon in jan .assassimation. @zitempt of FIDEL CASTRO l_j

‘W”EW Do 3231 3055 PigE et

Cgpurue adv1sed that Drlor td the \1aeotap1ng, RAU Foe il
-and SANTANT left the. .room .and apparently went upstairs to - = .. =sine
" 'Room 102 to sleep. Source stated that he sat alone at the‘ R
.. table upon whighy the v1deotape machine ‘was mounted ‘and CARLOS
asked him & TJist ‘of- questions.- This tdping, in which three: '
‘reels were u 28, took one hour and 25 minutes. . Source was:
asked ‘about": S‘Tamlly situation' in Cuba before FIDEL® CASTRO
took over.  He-was. asked about_ his rhoughts .on tbe Batista .

family situation “in and out of Culbfa. He was asked aboug
what political movements he had been a member of, and he
responded with Alpha 66 and Escambray. [ﬁhen queatlone aboutC:sJ
“"Alpha 66, the source told the interviewer that in 19§gﬁh

had hered_Cubﬂn;elees_and arms to pass through PuerTo Rjico
to Santo Domingo:to be used against Cuba. ((He stated tha‘jCﬂ
during that year’he had helped approximately 28 individuals -

and that all butifour of those individuals had returned. He
stated that the, otner four who:.made it to. .Cuba :were now- in .
{S54%rcs was asked tor give commants about his CSJ

in €Chile in 1971, (and the source d&id. He was asked to
" comment on the;a553551nat10¢ of JOBRN F. KENNEDY in 1963 and
about his contacis and knowledge of ANTONIO VECIANA. The
interviewer wanted to know WECIANA's pcsition with the U.S
Embassy in Bolivia in 1971. [He was asked to comment about(:S:j
- a Mr., BLAIR and Mr. KAIL, who were repertedly employees cof
the U.S. Imbassy iia Cuba during the takeover of the Cuban

-~ Government by FIDEL CASTRO. ' The CUIS suspected these

individuals of beiang associated with the U.S. Central IntellngDL“
Agency and asked the source that if he krnew where they are

Source was guestioaed about his participation inlanother
assassination attempt FIDEL CASTRO which took place i
1961 in Havana, Cuba. zégurce stat d thgi]at that time Cf
VECIANA, BERNAEDC_ PRADRE Ek ang he tried to kill FIDEL CASlROCT :3

with a Bazocka. (JIe stated thgﬁ]an apartntnt was rented on( $S
Mission Street dn:Havana, Cuba, by VECIANA's mother-in-law.

- now and if he had esver contacted them at the 1. il Embassy.

Cuource stated thagthev waited nine months for FIDEL CASTRO (93

to appear at 2 punlic gathering at the Cuban capitol which_was

. only one bl pk,awav but (their operatloﬁjhad N0 success. C}e é:)

- stated ihat JPRAD F“LS had hired two othérs to fire.
the Bazook? and (Qater thev reported _that it was too old and C:S
not functiomal. LJource stated that JXhis Bazcoka, which. wwaﬁ:s_fmjﬁz

B used against RETI?"A had hean hidden whtil the time of the "

=t Aeaeyes e




aForﬂmertloned as sassxmatlon attempt (gource added thaé}thec
“Cuban’ Government’ found out about this 3dssassination atteript
‘about - two;mpnthr after the above—mputlcned indiaiduals :

v,
i

.
= B -
,

Ly CARLOS askF'd! the uourra to send a ‘message: “to FIDELC'
’CAS”RO cand: commnnt Nejoll t' he ' thought- abcut the possikility.
) ATy o renewed relations between the Unitéd States and Cuba.
! ' © . ' source stated that many Cubans wanted to return to Cuba for
s 2 ' : family reasons @nd. that many Cuban exiles are still, however,
hostile against the FIDEL CTASTRO Guwernment. As a message
(ff}to the Cuban G@vernwent,(éaurce stated thazlhn was sorry. tha
he did everything-against CASTRO and that he wanted to come
back to Cuba sometime to-visit and: that he would also like
- to help the Cubzn: Government. The intérviewer asked C_reCSJ
Py gz sourcé}how he felt about working with the CUIS contacts
“(6¢)that he had met in recent’ manths,and(gburce reported)favorably
about these individuals. buurcei /as) asked to comment abou .
the Cuban Revolution and his working with the CUIS. C?ourcéﬁ%%
told the interviewer that things appear to be good in Cuba
and. that everyomz is receiving free education and medical
treatment.. Cécurce added that)he Has never lived under(:S
Communism 55 heicduld not make a well considered statement
ngabout it. aourge_state& in the last segment of the tapé&lthey
presented him wiih 1"rge blow-up photographs of photographs
ng&Cﬁhlch he hau-ea,=;er given to them]which concerned an Alpha
66 meeting: xn: dias, Texas, in 1963. There appeared in the

.
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shots anwzindiyvidual answerlng description of LEE HARVEY OSWALL

e Csi} They aqxed(ihe source in front of the video machine [to point ¢
i, S which individual in the blow-ups could possibly be LEE HARVEY

ik OSWALD. There was no other comment made about these pictures.

I There were no other questlons made(énd at that pOlnt the[?i}

"é VJ.deotaplf‘g endad




m.xﬂmf-v_:3m=;f [éurlng the above taplng, the-s prce felt thab e C:sij
: was véry convincing -and that he camg across-as: giving hﬁnect,_ﬂ__
"_forthrlght respoanses. He stated that after the. taplqgjthey .ﬁé
. . showed him approximately 20 tO0 25. plcturer of Cuban eXiles. 'g
.4 ... - -and-requegted that he identjfy the individuals on the . :]
G i . photos. Source stated that )these photos viere au1tc old and’ CZS
: . that several had same names on the back althouch they were
'“dlfferent diridividuals. ~The CUIS requested that he identify
“anyone' he.scould in. the group of photos. Cgource stated that : S]
““"he saw FRANK CASTRO, a current CORU membﬂr, among. the grouD .
of photographs. : . . o L

\

: Czn conversaition after the udplﬂéZ}CARLOS mentloned 625:3
w334 . 7 ' that CUIS knew that Mr. BISHOP, who was referred to in
recent conversation between the source and the CUIS, was an
1ndlv1dual wlth _he name of DAVF PdtLLY or PHILLIP5 (phonetlc)

A CARLOS adv13ed that he would ask hlS superlors .
AT for LheCEZO 000)ican which had been eaxller requested. by Cls;]
the source.\| HE advised(the source )that he has not had an o
..opportunity to talk with his supe¥iors about %ﬁf matter. - (:5:]

CARLOS added that he would like to send(source)to Cuba for
three or four davs of training 'and at that time he could
"meet FIDEL :CASTRO and ®mther Cuban Government leaders.
was suggested by LARLOm.tHaL(Ehe soux é)cUulu travel from(:3:}
Jamaica or FlQrida in @ bosét, alone, @_nd the source strongly CSJ
stated that he Wwould never Lrave; by such a means. The
4 nature of the training was not discussed. CARLOS advised
IR . .- that the CUIS would li¥e him to travel to Florida for
: a three ox four day p_rwod and mix with CORU members and VECIANA.

A
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i Cépurce advisied that during one 15 minute period CTS:J

= after the videotaping the electric lights went out and there
was some consternation in the room as to what was happening.
At this time the source noted that CARLOS had in his
possession an automatic pistol. Source advised
that he, RAUL and CARid{S, left the room at about 3 a.m. CARLOS
took ‘the tapes:with kim and HECTOR and SANTANA stayed in the
room. The source, CrRLOS and RAUL traveled approximately one
and anewhalf,houz.' k. to Mexico City and at one time, approximate
5 a.m., their: car topped by a traffic patrolman as they
had gone through.a xed-traffic light. CARLOS presented his

. diplomatic pass; szithe police officer permitted them to ge.

~ RAUL did not br assport with him. .Source stated that
during theftrip i to Mexico Cltga CARLOS stated that he

gt ag ot
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'¥4ﬁ“gStreet (clese to the(@ ‘plomaticoJHotel). ( Source added that \C

R VKA SR o LS

. -;grthLv ﬂl%llkpd ihe San nguelg dtel and tlat the onlj CLGLJ

,”ﬂfreason they had used 1t was -t it was a safer meetin place'

7 than anywhsie (in” Méxics €ity.\ ‘Upon” drovplng the qource (:Si)
- CARLQS. request®d kim to meet him and others at the aca

i iNegra|Restaurant the following morning at 9:30 a.m. CBourcetsﬁiJ“”“V
sta that)this restaurant is lqcated at{Universidad and Pilares CS

~this restaurant is also iocar@d near the. omercial Mexicana (:9
_hhoppnng Cenner. . L :

e P At ,9 30 a. m..on@ay 2OJ 1977 bouxcgjmet -CUIS atCS

fheCEhca Negré)ﬂc=taurant and at this p01nt met a Cuban whom 5:) "
he had not mel before. This individual was a white male,
approximately 5'10" tall, weighing .160 pounds, having black
hair, approximately 48 Ve&:s of age and not wearing glasses,
qldeburns nor. . a mustache. This individual's. hair was_worn .,
stralght ack and he was wearing a white Guaybera. (éource ;{373
fudded that)this individuaif appeared to be a cigeratte chgin
Smoker. In addition to tihis individual, the source met ANPOE;}:SJ
whom he'h?f'met n his previous tripCio Mexico City. Smurc
a]

winge. described (CAMPOS Jas: a white maleuCuban{,5‘6”5ta11@'appro zimately - i

3% vears -age, weighing 160 pounds, _lbaving lcong black hair
and an employee of ‘the Cuban Embassv{in Mexico. Sourcadebu C53 ’
~cribed CAMPOE}jas a rather fat individual. The name@AMPOSANTLJCSJ
was also used in reference te this individual.
Céource advised thaE]the above—mentioned new CTS:)
individual gppeared to be in command when he, CARLOS and
CAMPOS Jmet @e source \for breakfast. The new individualé‘?’j'
~advised the-sourcé}t 4t the CUIS would like to seg him C SJ. |
again in( Kingston, Jamaica, on August ﬂi) 1977. (He advis d(:g
the sourceltito travel to the(ﬁggasus Hotel in Kingstoﬁ]on
that date and that he would be telephonically contacted by
the CUIS. ( He waé)adv1sed by the new individual that if he C:Sj
‘had something of an urgent nature to discuss with the CUIS
he could either seund a cable(to Kingston, Jamaica, or Mexico C3:3
City, Mexico. He stated thai|the cable would advise that
= (Ej'm going to pickup a visa for Dr. MIRANDA PRADQJon (given C@i]
date)." {The sourcgﬁwas instructed fthat he would then travel

- three days earlicr than the date menticned in the cable. He

. was furether instructed that he could send the cable to either
c:?ﬂAN'LhHBOHELL, #9 Trafalgar Avenue, New Kingston, Jamaica,
“to establish g meet ia Jamaica, or to PEDRO CAMPO, Presidente

Mazarik #554, Colonia Polanco, Mexico 5, D.F., to establish
a meet in Mexico. He was advised by the new individual that
Lﬂ.?npﬁginecasejof.aqﬂemeggqncy"meet_in-{amaica_he~could_go;tq-th%}@Sj
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"@é‘g"a's?iis’f"ﬂdf“el"' if ngston and ’rl'*e CJIS would telenhonlcallv CSJ
call him.  If such an: emergency meet was requlredCfn Mexico iy
-City, Mexico, sowrce was advised to'go to the Metro Stgtion . ¥
‘\fladucto " whlcn “e-dacated in- front of a mov1e house kS) ‘ ;

-

TS ar_*':L::P;J:]'Lhat A the}-‘UIS would 11ke to C-Sj
uld send a.cable from:ip country. other than,

semother .} who is currunitly residing: with'£SJ °
C g-mco Tequesting madivine be sent(fo - S
oo is a resident o €uh_3 _ '

= 3y '; . CSQUJI‘L
S0 L 700 contact him ithey
i Cubﬂ +o the soures

Cown . The new- 1nd1v3dua1 advlsea@hr‘ =ourccgthat he could CSj
N be contacted anywhere in the United Sta#cs: or Puerto Rico by
R one of their agenis and that this indiwvidoal would approach
R ‘him by sa‘ying,q"}a ook like the brother. of Dr. MIRANDA PRADO."
N Source was “instrucied.to retort to.the previous statement
oother is Dr. ANDRESIMIRANDA PRADO] CS_J

fﬁf?ta ..~ '+. by saying "Ves, @
I

S g s wsie s During the course:of; the b-reaii.':-i.f:.-:;sthh'e -sourcg was CSJ
advised that the Cubgn CGovernment wants ttnhelp him wiTha his
request for af$20. ﬂ(?@loan. He was instaweted at that time C
"not to do any buginess with ANTONIO_ VECIZ#NA and only to ke CS
riendly with hirn’: e CUIS askgd(the soeuree Yabout the _f{
urrent status oT(GESPAR 'JIMENEZ fand afilesr this the U;SC J
tated that thev vowid 1ike (GASPAR jto lmswve the United States CSJ -
- 50 that tlley woul wable tot*enccunter him.

'I‘he New Aiwidual mentioned above. asked@he sour.ce-_) S
© 17(NENA (MARTIA). A VEDO § iwho had resided from 1963 to 1966 op!

the second floor o e source s.'_}mube@g Rio Piedras, PueI'tv'CS_j
: B Rico,Yhad in any wdy-=en connected with the U.S. Central

X8 B - Intelligence Agency. - He was gqugstioned about her background.

- ‘iccordlno‘ to{the s=ource ACEVhD(D:wd lived with her LsterC,S
e on the second flocr ofChF- source's thome and that both we**e(

- -~ Cuban exiles and Fd.’l:(k’:*""‘l"s. @ou furnished the CUIS %

& .7 pertinent dinformnats Loncernlnﬂ CEVEDO. He advised only 53
that)the two siste w2t moved in 1576 to an apartment in
Boringuen Towers urce, Puerte Ricoj;y and that NENA
currently works ai% 1:‘:1‘0 Puertoricano de Ninos and that
. the sister works &si-Ramirez Comercial. Source stated that CSD
+~in 1964 @EN!ﬁwas*i‘% mes v.’ay afflllated w:.th Alpha 66 . CS

il
‘.4

¥

(53]

,-Q
[+ '*a }.J«_g




i éc}urce a,d.vjsed thdjat thlslpoml,, WARLOS gave h:'m CS.J
@2 OOO for 5 services and expenses and Stdt@J that. in
August, IQT:i he would have mox _Toney ‘for him.  He was %E}
—2dvised tha® on{August 11, 1977) the ne W';uuivldual woula ;j

- be. . coming to seel the source. The °ourq§]was told that thc Cl&]
PUIS 1s very happy w1th thu Work Thai he is d01nc

Ve om0 gi‘he scaurc,e .idv1sed “rhat he 1eft fhc- grroup Uf CUIS‘ (.53
Agents sifting. at ‘the table:in th@ req+aurant and went _
irectly to his hotel ‘and to the airport. : He flew k to,
San Juan, Puerto Recig,) ¢n Eastern. A¢r¢1nes El1ﬁhtC§Ggﬁwhich(:rj
eparted(ﬁexlco City at approximately 12:45 p.m. and arrlved(:ﬁj
Q_n San uuaﬂai' Lbou 10 0! C.LOCA that evenlﬂo' C D e

e s Upon t@rﬂ;natlon of the above 1nterv1nw Czhﬁ C:Si} _
I sourcu stated that heyfelt that the CUIS trusted hlm 100%: and-

R . that they have tried him- in the last six Wthbq to see if he was

honest with them. He added that he did not think the CUIs had very

... .. up-to-date .or gogd information cogcerning the Cuban exi ies irn the _
Uit ynited States. (Sonrce stated thai}en example of this is hw_ﬁ*wa+63
gppreciation the CUIS has. for receivirng copies of ”Repllca”
magazine which is 30 easily purchased in the Un1ted States 11d
Puerto Rico.
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